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Zdravstveni centar u Vranju pokrenuo postupak provere rada Službe za ginekologiju i akušerstvo 

Rukovodstvo Zdravstvenog centra Vranje saopštilo je da je, u vezi sa slučajem porodilje S. J., pokrenut postupak 

unutrašnje provere kvaliteta rada u Službi za ginekologiju i akušerstvo Opšte bolnice Vranje, u skladu sa postojećim 

pravilnicima. 

Iz Zdravstvenog centra u Vranju je saopšteno da će "javnost biti blagovremeno obaveštena o nalazu Komisije za 

unutrašnju proveru kvaliteta rada". 

Porodilja iz Vranja prijavila je policiji dvoje ginekologa Zdravstvenog centra u Vranju zbog lošeg tretmana na 

porođaju. 

Prema podacima iz Osnovnog javnog tužilaštva u Vranju, J. S. je prijavila ginekologe Opšte bolnice A. Z. i A. N. koji 

su je 16. januara porodili, navodi da su postupali neprofesionalno, da doktor nije želeo da je porodi carskim rezom. 

Porodilja ističe da su koristili vakuum, što je imalo posledice po novorođenče. 

Osnovno javno tužilaštvo je naložilo da se uzme detaljna izjava od oštećene, utvrdi ko je od zdravstvenih radnika 

bio prisutan tokom porođaja, da se uzme medicinska dokumentacija o porođaju i da žena koja se porodila dostavi 

medicinsku dokumentaciju nakon pregleda bebe kod neuropsihijatra, po dobijenom uputu. 



 
 

 

 

Američka ambasada donirala CT skener Specijalnoj bolnici Ozren u Sokobanji 

Specijalna bolnica Ozren u Sokobanji dobila je vrednu donaciju američke ambasade u Srbiji. Reč je o CT skeneru 

vrednom više od pola miliona evra, koji je uručio ambasador Kristofer Hil. 

Bolnica Ozren u Sokobanji jedina u Srbiji leči pacijente sa multirezistentnom tuberkolozom i godišnje zbrine od tri 

do četiri hiljade bolesnika. 

Za preglede na CT skeneru do sada su putovali u Niš. Novi skener, poklon američke ambasade, vredan oko 600.000 

evra, omogućiće da to urade u Sokobanji. 

"Nama je zaista bio neophodan skener i to je bio naš san", rekla je Gordana Antonijević, direktorka Klinike za 

pneumologiju. 

Renoviranje sale i opremanje prostorija pomogli su lokalni privrednici i Klub srpsko-američkog prijateljstva. Rečeno 

je da su američka ambasada i Komanda vojske SAD u Evropi u ovaj deo Srbije uložili oko pet miliona dolara. 

"Ja moram da kažem da je ovu pomoć koja uložena na jugoistok Srbije koristilo više desetina hiljada pacijenata i da 

je to jedan ogroman broj ljudi", rekao je dr Dragan Milić, predsednik Kluba srpsko-američkog prijateljstva. 

Bolnica Ozren u Sokobanji postoji od 1942. godine. Trenutno ima 150 kreveta, a od pre 15 godina specijalizovana je 

za multurezistetntnu tuberkulozu. 



 
 

 

 

"NIJE SMELO DA SE ČEKA DA SVE EKSPLODIRA NA MREŽAMA" Danica Grujičić potvrdila da je ginekolog iz 

Sremske Mitrovice priveden 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić potvrdila je da je ginekolog M.M., koji je porodio Maricu Mihajlović iz Sremske 

Mitrovice, priveden i da će protiv njega biti pokrenut postupak. 

Ministarka zdravlja prof. dr Danica Grujičić govorila je o akušerskom nasilju, temi koja poslednjih dana potresa celu 

Srbiju i otkrila najnovije informacije o slučaju Marice Mihajlović, koja je optužila ginekologa za akušersko nasilje i 

smrt tek rođene bebe. 

- Urađen je unutrašnji stručni nadzor koji nije dao svoj zaključak. Naime, kolege koje su radile stručni nadzor su 

tražile da se svi učesnici, odnosno svi prisutni za vreme porođaja, daju izjave, kao i načelnici odeljenja bolnice u 

Sremskoj Mitrovici. Danas će biti dostavljene te izjave inspekciji i onda će inspektorka dati svoje mišljenje. 

Republička stručna komisija za akušerstvo tražila je i jedan objektivni spoljašnji stručni nadzor. Na osnovu spiska 

nadzornika koja rade po ovom Zakonu, odrediće se 3 nadzornika i oni će otići u bolnicu i imaju 2 nedelje vremena 

da napišu svoj izveštaj - objasnila je Grujičić. 

Nažalost, slučaj Marice Mihajlović nije usamljen. Nakon što je optužila doktora Opšte bolnice M. M. za akušersko 

nasilje nakon kojeg joj je beba preminula, još jedna trudnica otkrila je da je prošla kroz maltene istu muku i bol. 

"Nije smelo da se čeka da sve eksplodira na društvenim mrežama..." 

S druge strane, kako kaže ministarka, ginekolog koji je porodio Mihajlović je priveden i biće pokrenut postupak 

protiv njega. 

- I antikorupcijski tim je izašao na lice mesta i to će biti gotovo u toku ove nedelje. I tada ćemo imati sve informacije 

- rekla je Grujičić. 



 
 

Prema njenim rečima Ministarstvo zdravlja vrši redovne kontrole porodilišta, ali i da kolege u bolnicama štite svoje 

kolege, te da se sve zna i kako se koji doktor ponaša prema pacijentima. 

- Nije smelo da se čeka da sve eksplodira na društvenim mrežama. Morala sam da budem obaveštena u roku od 2 

sata o celom slučaju - rekla je ministarka. 

"Svako nepoštovanje pacijenta je akušersko nasilje" 

Ministarka je objasnila i šta spada pod akušersko nasilje. 

- Akušrsko nasilje je nasilje bilo kakve vrste. Recimo ako se porodilje i trudnice nazivaju neprimerenim imenima, ili 

jednom rečju svako nepoštovanje pacijenta je akušersko nasilje. Mora da poštujemo tu ženu koja, recimo, ne može 

da se napne. Moramo uzeti u obzir i da je sve je individualno i da zavisi i od pacijenata ko i kako šta doživljava. 

Recimo, ukoliko neki doktor pacijentkinju naziva "dušo", jednoj će to olakšati, dok će drugoj to biti potpuno 

neprihvatljivo - objasnila je Grujičić gostujući na K. 

 

 

"DETE JE IZGUBILO ŽIVOT, ZA TO ĆE NEKO DA ODGOVARA" Đerlek o akušerskom nasilju u Sremskoj Mitrovici 

Vesti o akušerskom nasilju nad trudnicom u Sremskoj Mitrovici šokirala je Srbiju. Doktor koji je optužen da je vršio 

nasilje nad trudnicom Maricom Mihajlović i da je zbog toga njena beba preminula je uhapšen. Pokrenut je 

postupak protiv njega, a o ovome se oglasio i državni sekretar Mirsad Đerlek. 

Državni sekretar u Ministarstvu zdravlja Mirsad Đerlek izjavio je danas da institucije u Srbiji neće ćutati na tvrdnje 

majke da je izgubila bebu zbog akušerskog nasilja u Sremskoj Mitrovici, navodeći da istina o tom događaju treba da 

doprinese da se tako nešto ne ponovi. 

„Kao prvo, ljudski, nemamo pravo, a sa druge strane nas i zakon obavezuje. Sa treće strane, želimo da dođemo do 

istine koja će pomoći da se ovo više ne ponavlja“, rekao je Đerlek za televiziju Pink. 

Naveo je da „sistem funkcioniše“ i da je Ministarstvo zdravlja brzo reagovalo. 



 
 

 „Sama zdravstvena ustanova je već uradila unutrašnju kontrolu, a mi smo već 17. januara poslali zdravstvenu 

inspekciju“, dodao je Đerlek. 

Državni sekretar Ministarstva zdravlja je naveo da je to sada postupak koji će trajati određeno vreme, naglašavajući 

da sada ne treba žuriti, već da je potrebno dokazati da li je bilo propusta. 

„Vrlo je bitno dokazati da li je bilo propusta, ispitati sve okolnosti i adekvatno kazniti pojedinca ako se dokaže. 

Ovde nije povreda prsta ili neke periferne stvari, dete je izgubilo život. Za ovo neko treba da odgovara“, kazao je 

Đerlek. 

 

 

Zdravstveni izveštaj kompanije Štada za januar: Opasno poigravanje lekovima protiv bolova 

Više od polovine Evropljana, 53 odsto, “na svoju ruku” koriste lekove protiv bolova bar jednom mesečno. Svaki peti 

Evropljanin uzima ih bar jednom nedeljno, a čak 7 odsto poseže za njima svakodnevno, upozorava Zdravstveno 

istraživanje kompanije Štada. 

Samolečenje bilo kojim lekovima može biti pogubno, a veoma zabrinjava činjenica da Evropljani olako posežu za 

lekovima protiv bolova, koji se u nekim zemljama mogu kupiti čak i u samousluzi. I mada su ovi lekovi lako dostupni 

i pružaju brzo olakšanje kada su u pitanju blagi bolovi ili blaže tegobe, oni zahtevaju poseban oprez i nikako ih ne 

treba uzimati na osnovu lične procene već uz obavezan savet lekara ili apotekara. 

Uzimaju ih kao da su bomboni 

Lekove protiv bolova najćešće koriste u Velikoj Britaniji gde ih čak 35% građana uzima najmanje jednom nedeljno, 

uglavnom zbog bolova u zglobovima. Slede Poljaci sa 33% i Holanđani sa 32% stanovnika koji se samoleče lekovima 

protiv bolova najmanje jednom nedeljno. U Holandiji i rekordnih 13% građana lekove protiv bolova uzimaju 

svakodnevno! 

Kada je Srbija u pitanju, 5% građana lekove protiv bolova uzima svakog dana, a 20% najmanje jednom nedeljno, 

uglavnom “na svoju ruku”. 



 
 

Pozitivan primer u Evropi su Portugalci, gde svega 14% stanovnika lekove protiv bolova uzimaju bez konsultacije sa 

lekarom ili farmaceutom. 

Štadin Zdravstveni izveštaj otkriva i da su žene češći korisnici ovih lekova 56% od muškaraca 48%, a posebno 

zabrinjava podatak da čak 61% mladih Evropljana, uzrasta od 18 do 24 godine, lekove protiv bolova koristi 

isključivo “na svoju ruku”. 

Najčešće zbog glavobolje i zubobolje 

Najčešće tegobe koje Evropljani “na svoju ruku” nastoje da “reše” lekovima protiv bolova, su glavobolja 63%, 

zubobolja 41% i bolovi u leđima ili zglobovima 32 %. 

Rumuni drže rekord kada je u pitanju zubobolja, pa njih 66% iz tog razloga često piju lekove protiv bolova, a Špance 

najčešće u Evropi muči glavobolja - 70%. 

U Srbiji 65% građana uzima lekove protiv bolova zbog glavobolje, 36% zbog zubobolje, 28% zbog bola u leđima. 

21% zbog prehlade, 14% zbog menstrualnih tegoba. 

Da nikada ne uzimaju lekove protiv bolova ističe 17% Austrijanaca i 12% Srba. 

Neznanje i zablude 

Evropljani su pokazali zabrinjavajući nedostatak znanja o lekovima protiv bolova, pa je tako iznenađujuće veliki broj 

ispitanika jedva bio u stanju da identifikuje ključne karakteristike lekova protiv bolova, koje pritom često 

upotrebljavaju. 

Štadino istraživanje otkriva da čak svaki drugi Evropljanin ne zna da acetilsalicilna kiselina (ASS), jedan od najčešće 

korištenih lekova protiv glavobolje, ima i svojstvo razređivanja krvi, pa je neophodan oprez naročito ukoliko se 

uzima u kombinaciji sa drugim lekovima i otuda je važno posavetovati se sa lekarom ili apotekarom. 

Isto tako 42% Evropljana pogrešno veruje da paracetamol ima antiupalna svojstva ali ga srećom 79% označava kao 

sredstvo za snižavanje temperature. 

Najzapaženiji nedostatak znanja o zdravlju i lekovima protiv bolova, pokazali su mladi Evropljani, uzrasne dobi od 

18 do 24 godine. Tako njih čak 66% nije znalo ni osnovne karakteristike ASS, paracetamola, ili ibuprofena. 

Zdravstveni izveštaj kompanije STADA 

Već petu godinu zaredom, multinacionalna korporacija Štada, sprovela je ispitivanje javnog mnjenja evropske 

populacije po pitanju zdravstvenih navika i odnosa prema zdravlju. Ovogodišnje online istraživanje obuhvatilo je 

više od 32 hiljade ispitanika, starosti od 18 do 99 godina, u 16 zemalja među kojima je i Srbija. Istraživanje se 

sprovodi kao doprinos zdravstvenoj edukaciji, boljem uvidu u zdravstvene navike i potrebe šire populacije. 

 

 



 
 

 

 

Dozvoljena besplatna pratnja porodiljama u bolnici u Sremskoj Mitrovici 

Upravni odbor Opšte bolnice Sremska Mitrovica doneo je odluku kojom se dozvoljava, prilikom porođaja, prisustvo 

jednog pratioca koga bira porodilja, piše portal Moj grad SM. 

Kako se navodi na portalu, pratilac je u obavezi da prethodno ispoštuje sve sanitarne uslove koji podrazumevaju 

„donošenje nalaza sterilne koprokulture, sterilne briseve grla i nosa, koji ne smeju biti stariji od 10 dana“. 

Prisustvo pratnje tokom porođaja neće se naplaćivati, a o prisustvu pratioca će biti sačinjena posebna procedura u 

skladu sa zakonskim propisima, kažu iz bolnice. 

Podsetimo, odluka je doneta nakon svedočenja porodilje Marice Mihajlović koja je optužila doktora iz Opšte 

bolnice u Sremskoj Mitrovici za smrt svog novorođenčeta zbog, kako je rekla, nesavesnog i nasilnog postupanja 

prilikom porođaja. 

Lekar M.M, koji je optužen za akušersko nasilje, uhapšen je zbog postojanja osnova sumnje da je izvršio krivično 

delo teška dela protiv zdravlja ljudi. 



 
 

 

"Srbija bi trebalo da ima domaće vakcine" 

Ministarka nauke, tehnološkog razvoja i inovacija Jelena Begović izjavila je danas da Srbija treba da ima domaće 

vakcine i jedan razvojno-proizvođački centar za njihovu proizvodnju. 

"Prošli smo kroz COVID, kroz pandemiju i postali smo vrlo svesni šta znači kad imate i domaću proizvodnju vakcina. 

Pogotovo u takvim nekim vremenima na koje niste računali, koje niste planirali, a koje ponovo, naravno, mogu da 

se dese", kazala je ona za televiziju Pink komentarišući najavu izgradnje Torlaka 2. 

Begović je podsetila da je Institut Torlak nekada bio jedan od vodećih razvojno-proizvođačkih centara za vakcine i 

da to treba makar jednim delom vratiti i modernizovati. 

"To zaista predstavlja i strateški vrednu infrastrukturu za državu. Vakcine su deo zdravstvene, kontinuirane zaštite 

građana i mislim da treba apsolutno da imamo i domaće vakcine i jedan takav centar", rekla je ona. 

Begović je naglasila da je cilj Srbije da naše ideje, pamet i intelektualna svojina ostaju u zemlji, jer tada imamo i 

materijalnu korist, mnogo veću, nego kad se uvozi tuđa tehnologija. 

"Cilj nam je da mi kreiramo našu tehnologiju, a to podrazumeva da razvijamo kompanije. Zbog toga će i jedan deo 

ovog malog grada BIO 4 kampusa biti baš posvećen za podršku start-up kompanijama, odnosno domaćim 

kompanijama koje osnivaju mladi, pametni ljudi sa nekim vrlo hrabrim idejama, koje su visokorizične i koje 

zahtevaju u prvih godinama razvoja jednu vrlo specifičnu podršku", kazala je ministarka. 

Ona je navela da naučno-tehnološki park, upravo tome služi i da je ideja da kompanije kada izađu iz tog parka 

postaju ozbiljnije i da mogu da dožive vrlo brz finansijski rast. Govoreći o veštačkoj inteligenciji, ministarka je 

navela da se ona trenutno nalazi na nekom bazičnom nivou, ali da troši velike količine energije i da ukoliko dođe do 

toga da se ozbiljnije razvija, za to na globalnom nivou nema dovoljno energetskih resursa. Prema njenim rečima, 



 
 

zahtevi za energetskim kapacitetima rastu ne samo zbog te jedne tehnologije, već i zbog ukupne potrošnje i načina 

života koji se očekuje na planeti. 

"Zahtevi rastu, a neko mora da proizvede tu energiju. Izuzetno je bitno da se i diverzifikuju izvori energije, ali i da se 

zaista obezbedi njena dovoljna količina pa da je i nove tehnologije troše", rekla je Begović. 

Ona je naglasila da je veštačka inteligencija veliki izazov, ali i velika pomoć i bez nje se danas suštinski ne može. 

"Srbija ide u korak sa svetom, kada je reč o nauci. U nekim stvarima smo apsolutno podjednako dobri i imamo 

kapacitet. Zato je jako bitno ulagati u talentovane ljude, u infrastrukturu, kako bi zadržali mlade ljude da ne odlaze, 

ali i da bi vratili one koji su otišli, a to se već dešava sa uspehom u industriji informacionih tehnologija, gde imamo 

povratak ljudi, ali i dolazak stranaca, jer imamo dobru infrastrukturu i dobre uslove za rad", rekla je Begović. 

 


